
Protokół Nr XXIV/17 

z sesji Rady Gminy Grabowo, odbytej w dniu 29 grudnia 2017 r. w sali narad Urzędu Gminy Grabowo 

 

Początek posiedzenia - godzina 10.00, zakończenie - godzina 12.30. 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Janusz Wiśniewski, protokołowała Izabela Konopka. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Sołtysi zaproszeni na sesję -według załączonych list obecności (listy obecności stanowią załączniki nr 2 do protokołu). 

Zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu) oraz Wójt i pracownicy Urzędu Gminy: 

1. Stanisław Wiszowaty – Radny Rady Powiatu Kolneńskiego, Starosta Kolneński, 

2. Stanisław Konopka - Radny Rady Powiatu Kolneńskiego, 

3. Andrzej Piętka –Wójt Gminy, 

4. Konrad Wysk – Podinspektor UG,  

5. Izabela Konopka- Podinspektor UG, 

6. Wioletta Wiszowata- Podinspektor UG. 

 

Porządek dzienny obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 r., 

b) ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobierane przez szkoły 

wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane w 2018 roku; 

c) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Grabowo na rok 2018, 

d) przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Grabowo na rok 2018: 

- Komisji Gospodarczej i Finansów, 

- Komisji Rewizyjnej, 

e) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki takiej opłaty, 

4. Podjęcie uchwał dotyczących finansów gminy Grabowo: 

      a) w sprawie zmian w budżecie gminy Grabowo na rok 2017, 

b) w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028, 

c) w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grabowo na 2018 rok, 

d) uchwały intencyjnej w sprawie zaplanowania środków finansowych na wykonanie zadania inwestycyjnego 

Przebudowa drogi powiatowej nr 1862B. 

5. Zapytania, wolne wnioski. 

6. Zamknięcie sesji. 

P r z e b i e g  o b r a d :  

Ad. 1. XXIV sesję Rady Gminy Grabowo otworzył Przewodniczący Rady Gminy p. Janusz Wiśniewski, który 

stwierdził prawomocność obrad. Przewodniczący Rady przedstawił radnym proponowany porządek dzienny obrad. 

Radni: p. Michał Skrodzki i p. Marek Zielonka zgłosili wnioski o zmiany w proponowanym porządku dziennym obrad: 

Radny P. Michał Skrodzki:  

Wniosek o dodanie do proponowanego porządku dziennego nowego punktu dotyczącego dofinansowania drogi nr 1862B 

do wsi Konopki Białystok. 

Radny p. Marek Zielonka:  

Wniosek o usunięcie z proponowanego porządku dziennego pkt. dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Grabowo na 2018 rok. Wniosek radny uzasadnił, że  żaden z członków Komisji Gospodarczej i Finansów 

nie uczestniczył w tworzeniu projektu budżetu.  

W odpowiedzi Wójt Gminy stwierdził, że to Przewodniczący Komisji Rady zgodnie ze statutem gminy zwołuje 

posiedzenia Komisję i ustala porządek jej obrad. Zgodnie z uchwałą Rady Gminy każdy radny ma prawo do składania 

wniosków przy projektowaniu budżetu. Budżet zgodnie z ustawą o finansach publicznych powinien być ustalony do 



końca grudnia 2017 r. W szczególnych sytuacjach, ostatecznie do końca stycznia 2018 r. Jeżeli do końca stycznia budżet 

nie zostanie uchwalony przez Radę Gminy, zastanie on ostatecznie ustalony przez Regionalną Izbę Obrachunkową, co 

może skutkować tym, że wiele planowanych zadań inwestycyjnych nie mogłoby być zrealizowanych. 

Starosta Powiatu Kolneńskiego p. Stanisław Wiszowaty zaprezentował pismo dotyczące wsparcia finansowego w 

wysokości 100 tyś zł. na dokończenie drogi nr 1862B – Konopki Białystok. Prośbę poparł Radny Powiatu Kolneńskiego 

p. Stanisław Konopka. 

Wójt Gminy Grabowo stwierdził, że jeżeli nie zostanie uchwalony budżet na 2018 rok to podejmowanie uchwały o 

dofinansowaniu drogi będzie bezprzedmiotowe. 

Radny p. Marek Zielonka wycofał swój wniosek o usunięcie pkt. 4c z proponowanego porządku dziennego.  

Ostatecznie radny p. Michał Skrodzki złożył wniosek o uwzględnienie w porządku obrad, punktu: 4d uchwały 

intencyjnej w sprawie zaplanowania środków finansowych na wykonanie zadania inwestycyjnego  Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1862B. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie o zmianę porządku dziennego obrad poprzez dodanie w pkt. 4 lit 

d): ,,intencyjnej w sprawie zaplanowania środków finansowych na wykonanie zadania inwestycyjnego Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1862B.”  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem wniosku o uzupełnienie porządku dziennego obrad głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 2. Protokół z poprzedniej  sesji został przyjęty przez Radę Gminy. 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji w zapisanym brzmieniu głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 3.a Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok przedstawił p. Konrad Wysk (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu).  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w 

opinii do projektu uchwały (opinia Nr 20/128/17 stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok (Uchwała stanowi załącznik 

nr  6 do protokołu). 

 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

Ad. 3.b Projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za kształcenie 

nauczycieli pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na 

które dofinansowanie jest przyznawane w 2018 roku przedstawiła i uzasadniła  p. Izabela Konopka. Projekt 

przygotowano w oparciu o wnioski dyrektorów Szkół Podstawowych z terenu gminy Grabowo. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Związek Nauczycielstwa Polskiego (projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu).  

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w 

opinii do projektu uchwały (opinia Nr 20/129/17 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za 

kształcenie nauczycieli pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy 

kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2018 roku. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 3.c Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Grabowo na rok 2018 przedstawił 

Przewodniczący Rady (projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu).  



Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów - p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w 

opinii do projektu uchwały (opinia Nr 20/130/17 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Grabowo na rok 2018 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 3.d Przewodniczący Komisji przedstawili projekty przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Grabowo 

na rok 2018: Komisji Gospodarczej i Finansów; Komisji Rewizyjnej (projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu).  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów - p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w 

opinii do projektu uchwały (opinia Nr 20/131/17 stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Grabowo 

na rok 2018  (Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 3.e Projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty przedstawiła p. Wioletta Wiszowata. 

 P. Wioletta Wiszowata wyjaśniła, że opłata za odbiór odpadów komunalnych wzrasta, ponieważ wzrastają 

koszty świadczenia usług przez firmę, która wygrała przetarg m.in. koszt paliwa, koszt przyjęcia 1 tony odpadów przez 

składowisko (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów - p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w 

opinii do projektu uchwały (opinia Nr 20/132/17 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty (Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 4.a Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Grabowo na rok 2017 przedstawił i omówił Wójt 

Gminy (projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu).  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów - p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w 

opinii do projektu uchwały (opinia Nr 20/133/17 stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy Grabowo na rok 2017  

(Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 4.b Uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028 przedstawił i 

omówił Wójt Gminy (projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu).  

P. Marek Zielonka zwrócił się z wnioskiem by na koniec kadencji przedstawić radnym wysokość zadłużenia gminy. 

Wójt stwierdził, że żądana informacja zostanie przedstawiona radnym na sesji Rady Gminy. 



Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów - p. Marek Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w 

opinii do projektu uchwały (opinia Nr 20/134/17 stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2018-2028 przedstawił Wójt Gminy Grabowo (projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 4.c Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grabowo na 2018 rok przedstawił i omówił Wójt Gminy 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu). Wójt podkreślił, że budżet na 2018 r. jest budżetem 

proinwestycyjnym. Planowane wydatki inwestycyjne wyniosą ponad 7 milionów złotych co stanowi 31,67 % całego 

budżetu. Projekt budżetu na 2018 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu zostały pozytywnie zaopiniowane przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku. Do najważniejszych zadań realizowanych, przy udziale środków 

finansowych unijnych, w 2018 r. należy zaliczyć termomodernizację energetyczną budynków użyteczności publicznej i 

budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Ponadto planowane jest wykonanie innych zadań inwestycyjnych z 

zakresu przebudowy dróg, remontu dworu w Grabowie, budowy, adaptacji i wyposażenia świetlic wiejskich, budowy 

Otwartych Stref Aktywności, budowy oświetlenia ulicznego przy ul. Stawowej w Grabowie. Realizacja większości 

inwestycji  zależeć będzie od rozstrzygnięć organizowanych konkursów na projekty z udziałem zewnętrznych 

finansowych środków: unijnych i krajowych.  

W dyskusji radni zgłosili następujące uwagi do zadań inwestycyjnych na 2018 r.: 

 

Radny p. Marek Zielonka: 

Gmina niepotrzebnie przeznacza środki finansowe na budowę oświetlenia ulicznego przy ul. Stawowej w Grabowie. 

Radny poddał w wątpliwość celowość tej inwestycji i czy mieszkańcy Grabowa wyrazili wolę by ją realizować. 

Radna p Małgorzata Konopko zapytała dlaczego Gmina ma dokładać do tej inwestycji z pieniędzy gminnych?  

Wyjaśnień udzielili Wójt i Wiceprzewodniczący Rady p. Mariusz Melaniuk  

Wójt wyjaśnił, że inwestycja budowy oświetlenia ulicznego przy ul. Stawowej w Grabowie będzie realizowana z 

udziałem funduszu sołectwa Grabowo. Stwierdził, że inne inwestycje realizowane w ramach funduszu sołeckiego np. 

chodniki, odwodnienia, żwirowanie dróg także były dodatkowo przez Gminę wspierane finansowo powyżej limitu 

funduszu sołeckiego. Takie wsparcie Gminy ma na celu zakończenie inwestycji lub większego jej etapu aby nie odkładać 

tego na kolejne lata. Mieszkańcy innych sołectw czy radni nie mogą odmawiać innemu sołectwu decydowania o swoich 

inwestycjach. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Mariusz Melaniuk: 

 O inwestycji zadecydowali mieszkańcy Grabowa obecni na zebraniu sołeckim. Radny p. Zielonka  jako mieszkaniec 

mógł w nim uczestniczyć i przedstawić swoją opinię w tej sprawie.  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grabowo na 2018 rok 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw. 2 radnych wstrzymało się od 

głosowania. 

 

Ad. 4.d Projekt uchwały intencyjnej w sprawie zaplanowania środków finansowych na wykonanie zadania 

inwestycyjnego ,,Przebudowa drogi powiatowej nr 1862B’’przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 27 do protokołu).  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zaplanowania środków finansowych na wykonanie 

zadania inwestycyjnego ,,Przebudowa drogi powiatowej nr 1862B’’ (Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu).  

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 radnych, za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

 

 



 Ad. 5. W tym punkcie poruszono następujące sprawy: 

1. Wójt Gminy poinformował o spotkaniu, które odbyło się w Urzędzie Miasta w Szczuczynie. Spotkanie 

dotyczyło Funduszy Szwajcarskich, które można pozyskać na panele fotowoltaiczne. Kolejne spotkanie 

odbędzie się 9 lutego 2018r., na którym gminy i miasta biorące udział w projekcie mają przedstawić liczbę 

chętnych gospodarstw. Wstępne deklaracje można było wypełnić w Urzędzie Gminy Grabowo. 

2. Sołtys wsi Skroda Wielka p. Skrodzki Zbigniew złożył zażalenie, na firmę ,,Faster’’ przewożącą dzieci ze Szkół 

Podstawowych z terenu naszej gminy. Poinformował, że firma nadal wozi dzieci w przepełnionych autobusach.  

Dyrektor Szkoły p. Zbigniew Rogowski poinformował, że zostały przedłużone godziny pracy świetlicy szkolnej 

do godziny 15:15. Stworzone zostały warunki by uczniowie mogli poczekać na odjazd w świetlicy pod opieką 

nauczycieli. Niejednokrotnie starsi uczniowie z własnej woli wsiadają do przepełnionych autobusów. Wyjaśnił, 

że jeżeli autobus jest przepełniony, dzieci muszą zostawać dłużej w świetlicy szkolnej. 

3. Starosta Kolneński poinformował, że od połowy lutego zostanie otwarty ośrodek dziennego pobytu dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi. Osoby zainteresowane mogą się zgłaszać do Ośrodka Pomocy Społecznej, które 

udzielą szczegółowych informacji w tej sprawie. 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Ad. 7. Ze względu na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy p. Janusz Wiśniewski zamknął 

XXIV sesję Rady Gminy Grabowo. 

 

 

 

                                                           Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                /-/  Janusz Wiśniewski 

      


